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 تعليمات النشر في مجلة )سر من رأى(

 
العلمية المحكمة بإسهام الباحثين في القطر وسواه من الأقطار،    )سر من رأى(ترحب مجلة  

فتخطو بهم ومعهم خطوات واثقة نحو مستتقب  مرترف في نوا ي ايحيا ، وفيما تي ب ضعض اتواب  

 النرر فيها: 

  الأسس الفنية والتنظيمية   

  ستقب  المجلة البحوث العلمية في مجالات العلوم الانسانية كافة. ❖

❖  
 
ا مع خبراء مرهود لهم بالكفاتة العلمية في اختصاصهم الدقيق. تقوّم هيئة  التحرير البحوث علميًّ

 ترفض المجلة نرر البحوث التي لا تطابق منهج البحث العلمي المعروف. ❖

 تلزم الباحث بالأخذ بما ترد من ملحوظات حول بحثه، من خلال ما تحدده ايخبراء المقوِّّمون. ❖

ا بذلك. تكون البحث لاأ ❖ مًا إلى مجلة أخرى، ولم تنرر سابقًا، وعلى الباحث أن تتعهد خطيًّ  مقدَّ

م الباحث بحثه المقدم. ❖  يرترط أن تقوِّّ

واستتتتتتتتم الباحث، والاختصتتتتتتتتا  الدقيق للبحث، تثبت على الصتتتتتتتتفحة الأولى ما تي ب: لعنوان البحث،  ❖

وكلمتتات مفتتتاحيتته بتتاللرتين العرايتتة  ، ورقم هتتاتفتته،  ولقبتته العلمي، ومكتتان عملتته، واريتتده ا لكترونب

(، وفي حالة وجود أكثر من باحث تذكر أستتتتتتتتتمايهم وعناوييهم، ليستتتتتتتتتهي  عملية الاتصتتتتتتتتتال والانكليزتة

 بهم.

تزيد عن صتتتتتتتتتتتفحة    ألاتطبع موجزا للبحث في صتتتتتتتتتتتفحة مستتتتتتتتتتتتقلة، وااللرتين العراية وا نكليزتة، على   ❖

 واحد .

لبحتث ومصتتتتتتتتتتتتتادره، ولمعتمتد البتاحتث المنهج البح ي  يعتمتد أستتتتتتتتتتتتتلو  البحتث العلمي في كتتابتة هوام  ا ❖

ايخا  باختصتتتتتتتاصتتتتتتته، وتذكر الكتب المستتتتتتتتعملة في البحث على النحو ا  ب: استتتتتتتم الكتا ، واستتتتتتتم 

المؤلف، ورقم الطبعة، ومكان النرتتتتر، وجهة النرتتتتر، وستتتتنة النرتتتتر، وايجزء لإن وجد(، والصتتتتفحة. 

وعددها، وتاريخ صتتتتتتتتدورها، وجهة ا صتتتتتتتتدار،  أما الدوريات فتكتب على النحو ا  ب: استتتتتتتتم الدورية، 

 والصفحة.

 لا يعد قبول النرر ملزما للمجلة بنرر البحث العلمي امن الاعداد إلا ما تليق ضسمعتها الدولية. ❖



 

 ه 

 الأسس الطباعية للبحث

 

 ( وبوجه واحد.A4يطبع البحث على الآلة الحاسبة، وعلى ورق حجم ) ❖

فيها: البيانات، والخرائط، والمصورات، وإذا زاد البحث ( صفحة بما  20لا يتجاوز عدد صفحاته ) ❖

( دينار عن كل صفحة إضافية، على أن تقدم النسخ 5000على ذلك يتحمل الباحث دفع مبلغ )

برنامج وبواسطة  )تريست(،  ورق  على  والخرائط  بالأشكال  الخاصة   Microsoft)   الأصلية 

Word.) 

مين يرفق قرص ) ❖ ِّ
 ( مع البحث المصحح.CDبعد الأخذ بملحوظات المقو 

 (.14(، وبحجم )Simplified Arabicتكون الطباعة بحرف ) ❖

(، على أن تذكر معلومات المصدددددددددددددر 12تكتب الهوامش في آخر البحث بنفس خط المتن، وبحجم ) ❖

 كاملة عند وروده أول مرة، لتغني عن كتابة قائمة للمصادر.

 ي عن قائمة المحتويات.يقسم البحث على مقدمة وعناوين مناسبة تدل عليه، لتغن ❖

 لا تلزم المجلة بإعادة البحث إلى صاحبه، إذا اعترض على نشره الخبراء، ويُكتفى بالاعتذار. ❖

 منهج البحث العلمي والتوثيق من سمات المجلة المحكمة. ❖

 تعنون المراسلات باسم )رئيس التحرير( او مدير التحرير. ❖

يكون نمط الآيات وفق برنامج مصحف المدينة ولا يتم إذا كان البحث يحتوي على آيات قرآنية،   ❖

 .نشر البحث خلاف ذلك
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 و 

 الاشتراك في المجلة

 

تدفع المؤستتتتتتتتتتتتستتتتتتتتتتتتات ايحكومية وايجامعات ومراكز البحث بدل ا تتتتتتتتتتتتترا          

ستتتتتتتتتتتتتكرتتاريتة ( دتنتار داخت  القطر للعتدد الواحتد وتختا تب  25000قتدره ل

 المجلة على العنوان المدرج في أدناه لررض الا ترا  أو التبادل.
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 العددكلمة 

 

بحاث  اخرى تستمر مجلتنا الغراء سر من رأى بعطائها الثر من خلال الأ  أثرانطلاقة  

  .بعد نقطة لطالبيهاأن تصل بالعلم الى أمل في القيمة المتنوعة والتي يحدوها الأ

فكارهم وجهودهم يقدمونها على طبق من أفي تقديم عصارات    يمضي الباحثون قدما  

 .ذهب لمرتادي منابع المعرفة

 .يه مجلتنا في انتقاء النفيس والنافع من شتى العلوموهذا ما دأبت عل

العالمين  على  اشرقت  ولغة  الزمان  امتداد  يمتد  واسع  كبير  تاريخ  بين  القارئ  يطوف 

 .وشريعة وقوانين وفلسفة وتمتد افقيا لتشمل مختلف اللغات والجغرافية وتاريخ العالم وغيرها

 . نواعهاأزمانيا ومكانيا ليشمل المعارف الانسانية ب هكذا يمتد البحث امتدادا  

مجلة سر من رأى كانت ولم تزل منبعا  ثرّا  لهذه العلوم تقدمها ادارة التحرير للقارئين 

 .واحترام محبة والباحثين بكل
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In the name of Allah the Most Merciful and Compassionate 

Issue address 

One start after another, our great journal Sura Man Ra'a, continues 

to give its impact through various valuable research, which is driven by the 

hope of taking science to the furthest point for its seekers. 

Researchers move forward in presenting their ideas and efforts on a 

golden platter to those seeking sources of knowledge. 

This is what our Journal has done in selecting the valuable and useful 

from various sciences. 

The reader wanders between a large and vast history that extends 

over time, a language that has illuminated the worlds, law, laws, and 

philosophy, and extends horizontally to include various languages, 

geography, world history, and others. 

Thus, the research extends over time and space to include all types 

of human knowledge 

The Journal of Sur Man Ra'a  continues to be a rich source of these 

sciences, presented by the editorial management to readers and researchers 

with all love and respect. 

 

 
 
 
 
 

  

Prof. Dr. Sabah Allawi khalf 

Editor in Chief 
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To subscribe to the journal 
 

For governmental institutions, universities, and research centers, 

they should  pay a subscription fee of (25,000) Iraqi dinars in Iraq for 

each  number. They should contact the journal's secretariat at the address 

listed below for the purpose of subscription or exchange. 
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Editor in Chief of Surra Man Ra'a Journal 

Republic of Iraq / Samarra 

P.O / 165 
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❖ Correspondence is handled to (the editor) or the editing manger. 

❖ If the research contains Quranic verses, the type of verses is according 

to the program of Almadina's Qur’an, otherwise the research is not 

published 
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Formatting Guidelines 

The research submitted must conform to the following requirements 

that will facilitate preparation of the researcher for publication 

 

 

❖ The research should be printed by using (Word Office Program) on 

A4 size paper on one side. 

❖ The number of pages should not exceed (20) pages, including: data, 

maps and illustrations. If the research exceeds this, the researcher 

ought to pay (2000) Iraqi dinars for each additional page, provided 

that the original copies of the figures and maps are presented on paper 

(Trieste), and by Microsoft Word. 

❖ After taking experts' notes, a CD is attached to the revised paper. 

❖ Printing should be in letter (Simplified Arabic) and in size (14) for 

Arabic ones, and (New Roman) typeface for English ones. 

❖ Margins are written at the end of the search with the same text of the 

font and with a size of (12), provided that the source information is 

mentioned in full when it is first received, to dispense with writing the 

list of sources. 

❖ The research is divided into an introduction and the appropriate titles 

denote it, to dispense with the list of contents. 

❖ The journal is not obligated to return the research to its owner if it 

objects to the publication of experts, and an apology is sufficient. 

❖ Scientific The method of scientific research and documentation is a 

feature of the journal. 
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❖ Abstract should be on a separate page in Arabic and English. It should 

be informative and completely self-explanatory, briefly present the 

topic, state the scope of the experiments, indicate significant data, and 

point out major findings and conclusions. The Abstract should not be 

more than one page in length. 

❖ The scientific method of scientific research is used to write the margins 

of the research and its references, and the researcher adopts the method 

of research in his specialty, and the books used in the research are 

mentioned as follows according to the type of the subject area: for 

Arabic ones it be as following: book name, author name, version 

number, place of publication, publishing point, year of publication, and 

part (if any), And page. As for the periodicals, they are written as 

follows: the journal's name, number, publication date, publication point 

and page. For English ones, it should be according to APA formatting. 

❖ Publication acceptance is not obligated for the journal to publish 

scientific research by numbers except for what suits its international 

reputation. 
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Publishing instructions in the journal of 
 

 

 

 

 

The scientific journal (Surra man Ra’a) welcomes the contribution of 

researchers inside and outside the country. It takes them with confident 

steps towards a bright future in the aspects of life, and here are some of the 

requirements for publishing: 

 

Technical and Organizational Requirements: 

❖ The journal is specialized in subject area of Arts and humanities. 

Editorial staff sends scientific researches to experts in the relevant 

fields for reviewing, those experts who have proven scientific 

adequacy in their specific specialty. 

❖ The journal rejects publishing research that does not meet with the 

known method of scientific research. 

❖ The researcher is obliged to take the recommendations and 

emendations received from his research through what is determined by 

the evaluation experts. 

❖ The research must not be submitted to another journal before, and it 

shouldn’t bet published before, and the researcher must undertake in 

writing covenant to do so. 

❖ The researcher must present the following in the submitted research: 

❖ On the first page, it should include: (Research title, The eact 

specialization of the research, researcher's name, scientific title, place 

of work, email, phone number, and keywords in Arabic and English), 

and in case more than one researcher mentioned their names and 

addresses to facilitate the process of contacting them. 
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